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Referat kontaktrådsmøde 
 
 
Den 6. september kl. 16.00 – 18.00  
 
Sted: Kastaniebo i Tønder  
 
Inviterede:  
Socialudvalget: Karen Inger Refslund Andersen  
Kastaniebo: Marieke Heimburger  
Æblevej 1: Kristian Kjærgaard, afbud  
Hasselvej 4: Anne Marie Jensen  
LEV: Eva Kjærgaard, afbud  
Nøddevej: Anne Christiansen / formand for kontaktrådet 
Områdeleder: Anja Andreasen Schøler 
 
 

1. Rundvisning på Kastaniebo 
Tilbudslederen på Kastaniebo viste rundt på tilbuddet og orienterede om målgruppen og 
den daglige praksis. Kontaktrådet bakker op om, at kontaktrådsmøderne afholdes på 
skift på tilbuddene, da det giver indsigt i, hvordan der arbejdes med kerneopgaven. 

 
2. Velkomst v. Anne Christiansen/kontaktrådsformand 

Anne Bød velkommen 
 

3. Godkendelsen og kommentarer til referatet pr. den 2. juni 2022 
Referatet er godkendt. 

 
4. Orientering v. områdelederen 

• Status udviklingsplanen 
Processen blev iværksat i oktober sidste år, på baggrund af sigtet om at være på 
forkant med udviklingen. Målet er opretholdelse af eksistensberettigelsen, som 
kræver, der arbejdes strategisk med at imødekomme behovet for højt 
specialiserede tilbud.  
Udviklingsplanen er lavet på baggrund af en afdækning, og som er godkendt 
politisk i august måned.  
Op til godkendelsen har der været forskellige aktiviteter: Dialogmøder med 
pårørende, samarbejde med myndighed i eget regi og med de kommuner, der 
køber pladser på tilbuddene, involvering af medarbejdere og ledere.  
I efteråret arbejdes der med ledelses organisering, medarbejder involvering, 
samarbejde med myndighed og pårørende, med henblik på at iværksætte den 
mest mulige skånsomme flytning for de borgere, der flytter. Der er også en 
opmærksomhed på de borgere, der får nye naboer.  
Der arbejdes nu på at lave plantegninger på de lejligheder, der skal rumme de 
borgere, der har særlige behov. 
 

• Status botilbud 
Sygefraværs statistikkerne ser gode ud. Sygefraværet ligger i den lave ende, når 
vi sammenligner os med, hvad der er forventeligt i socialområdet inden for 
døgntilbud.  
Tilsynsrapporterne er gode. Et enkelt tilbud, Rosenvænget er i en positiv 
udvikling og forventes på niveau med de øvrige tilbud inden for de næste 6 
måneder. 
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• Orientering om uddannelse og fastholdelse 

Der arbejdes aktivt både i socialområdet og i resten af kommunen på strategier 
om uddannelse og fastholdelse. Inden for botilbudsområdet er der oplevet gode 
effekter ved et uddannelses forløb (På-Vej-Til), hvor 22 ufaglærte undervises i 
praksis relevant viden og hvor sigtet er at skabe motivation til videre 
uddannelse. Status er, at 5 af medarbejderne ønsker at uddanne sig videre til 
pædagogisk assistent og flere overvejer videre uddannelse.  
Herudover har samtlige botilbud været på kursus forløb med målet om 
opkvalificering og kvalitetssikring. 
 

• Orientering om introduktion for nyansatte 
Som led i fastholdelse og kvalitetssikring, er der lavet et introduktions program, 
som nyansatte gennemgår i den første tid af deres ansættelse. Videoerne ligger 
tilgængelige på hjemmesiden. Den ene, omhandlende kerneopgaven, kan ses på 
følgende link: Kerneopgaven 
 
Herudover udrulles en række læringsvideoer omkring de sundhedsfaglige 
opgaver i efteråret. 
 

• Orientering om nye dokumentations systemer 
Medarbejderne undervises i efteråret i et nyt dokumentations system, som 
rummer den sundhedsfaglige dokumentation, FSIII.  
Ved årsskiftet undervises der i et nyt dokumentations system, som rummer den 
pædagogiske dokumentation, VUM2,0.  
Dette er begge systemer, som udrulles på landsplan. 
 

• Aktivitetstilbud i ferie 
Under det første ledermøde efter sommerferien, blev det besluttet, at 
sommerens forløb, giver anledning til en drøftelse om, hvordan vi tilrettelægger 
praksis fremadrettet i ferie perioder. I drøftelserne indgår personale dækning og 
aktiviteter. 

 
5. Orientering v. socialudvalget 

Udviklingsplanen for botilbudsområdet er gennemgået.  
Der er fra socialvalgets side et ønske om, at der generelt i socialområdet er fokus på 
langsigtede planer. 
Psykiatriplanen er drøftet.  
Der sker en positiv udvikling på alle fronter, hvilket socialudvalget påskønner, herunder 
kan nævnes de flotte tilsynsrapporter. 

 
6. Orientering fra samrådene 

• Samrådet for aktivitetstilbud 
Samrådet har været ude at se Vidåværkstedet, Second-hand shoppen. Det var 
en positiv oplevelse at se andre tilbud.  
Besøget har efterfølgende afledt drøftelser om, hvordan tilbuddene fremadrettet 
i højere grad kan samarbejde på tværs. Det kan åbne op for muligheder og 
videndeling. 
 

• Hasselvej 4 
Der er stadig kun to medlemmer i samrådet, hvorfor der arbejdes på, hvordan 
flere kan have lyst til at indgå i et samråd.  
Der er et ønske om, at der i nyhedsbrevene både står noget om kommende 
initiativer og hvilke effekter disse afleder. 
 

• Kastaniebo 
Der er endnu ikke været et møde endnu. Derfor arbejdes der på at fastsætte en 
data sammen med tilbudslederen. 
 

https://youtu.be/HjaEpvGSsZA
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• Æblevej 1 og Æblevej 2 

Udgår da Kristian ikke deltager 
 

• Rosenvænget 
Der er ikke nedsat et samråd, da der ikke har været pårørende, der har ønsket 
om at indgå i dette indtil nu. Eftersom der er flyttet nye borgere ind, undersøges 
det, om der kunne være nogle af de nytilkomne, der ønsker at indgå i et 
samråd. 

 
7. Orientering v. LEV 

Udgår grundet fravær 
 

8. Boligselskabet 
• Løsøre 

Boligselskabet inviterer til det årlige afdelingsmøde i september måned. 
Indbydelserne er omdelt til borgerne. Der er et ønske om, at mødeindkaldelsen 
sendes ud til pårørende.  
Der blev drøftet hensigten med løsøre kontoen, hvilket afledte drøftelser.  
Punktet drøftes igen til det næstkommende kontaktrådsmøde. 

 
9. Rengøring 

Overføres til næstkommende kontaktrådsmøde 
 

10.  Forslag til aktivitets tilbud i ferie persionder – drøftelse 
Punktet blev drøftet under punkt 4. 

 
11. Pårørende arrangementer – drøftelse 

Overføres til næstkommende kontaktrådsmøde 
 

12. Eventuelt 
Der blev drøftet, hvordan tilbuddene kan spare på energi forbruget. Der undersøges, 
om der i kommunen er viden personer, som kan bidrage med spareforslag. 
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